
 
 

PROTOKÓŁ 
Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA SOŁECTWA Mszanowo 

 
 Zebranie odbyło się w dniu 05 września 2019 r. o godz. 17:00 w sali obrad 
Urzędu Gminy w Mszanowie. 
 

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na 322 mieszkańców, w zebraniu udział 
brały 23 osoby sołectwa, co stanowi mniej niż 1/10 stałych mieszkańców. W związku 
z tym zebranie odbywało się w drugim terminie i zgodnie z § 16 pkt 5 Statutu Sołectwa 
jest ważne bez względu na liczbę obecnych na zebraniu. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
W zebraniu uczestniczyli 
- Wójt Tomasz Waruszewski  
- sołtys sołectwa Mszanowo Patrycja Tessmer-Dias 
- protokołujący zebranie pracownik Urzędu Gminy Agnieszka Pokojska  
            
Porządek zebrania: 
1)  Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 
2)  Uchwalenie przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 2020r.  
a) zgłoszenie propozycji przedsięwzięć, 
b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały.  
3)  Zapytania i wnioski. 

  4)  Zakończenie zebrania. 
   
Przebieg zebrania 
 
Ad 1 
Zebranie otworzyła i prowadziła Pani Sołtys Patrycja Tessmer-Dias wyznaczony przez 
Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie do prowadzenia zebrania wiejskiego. 
 
Prowadząca Pani Sołtys stwierdziła, że zebranie odbywa się w drugim terminie 
dlatego, że uczestniczy w nim mniej niż 1/10 mieszkańców sołectwa. 
 
Przedstawiła porządek zebrania, w brzmieniu jak wyżej. 
Nie zgłoszono dodatkowych punktów. 
Porządek zebrania został uchwalony jednogłośnie. 
 
Ad 2 

a) Fundusz Sołecki na 2020 rok wynosi 41 324,18 zł. 
Propozycje Rady Sołeckiej i chęć mieszkańców: 

- modernizacja placu zabaw w skład którego wchodzą dwie huśtawki jedna za  
5 850 zł, natomiast druga 7 117 zł oraz dowiezienie trzech wywrotek piasku, który 
będzie wymieniony na placu łączny koszt to 1 107 zł. Łączny koszt modernizacji placu 
zabaw wynosi 14 100 zł., 



- kolejną rzeczą jest postawienie ławek żeliwnych w miejscowości Mszanowo dla 
spacerujących wraz z zacienieniem - łączny koszt to 4 000 zł., 
- imprezy sołeckie Dzień Kobiet - 800 zł, Dni Rodziny – 1 000 zł + oprawa muzyczna 
400 zł. Łączny koszt imprez to 2 200 zł., 
- wspomożenie organizacji Koło Gospodyń Wiejskich 1 000 zł, Seniorzy – 1 000 zł. 
 Łącznie 2 000 zł., 
- tablica informacyjna w miejscowości Mszanowo – 2 000 zł (zdecydują mieszkańcy 
jeśli nie będzie to całość będzie dołożona o zrobienie drogi w Łąkach Bratańskich),  
- zrobienie kolejnego etapu drogi w Łąkach Bratiańskich 17 024,18 zł. Lub 19 024,18 
zł (jeśli nie będzie tablicy informacyjnej. 
 
Po przeczytaniu i przegłosowaniu uchwały zebrania wiejskiego sołectwa Mszanowo w 
sprawie uchwalenia wniosku do Wójta Gminy i wskazania przedsięwzięć do realizacji 
w ramach Funduszu Sołeckiego w 2020 roku stwierdzono, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad 3  
 
Wójt przekazał ważne informacje dotyczące mieszkańców: 
- o obowiązku zgłoszenia do Gminy ewidencji bezodpływowych zbiorników, bądź 
przydomowych oczyszczalni ścieków termin był do 15 sierpnia, 
- informacje z OPS o terminach dotyczące składania wniosków świadczeń: 
wychowawczego, 500 PLUS, Dobry Start 300 PLUS, świadczenia rodzinne i funduszu 
alimentacyjnego oraz stypendium szkolne, 
- odbędzie się otwarcie Stacji Uzdatniania Wody i dzień otwarty w Skarlinie, 
- zaproszenie na Gminne Dożynki które odbędą się w Tylicach, 
- ruszyła budowa drugiego bloku i jeśli dalej będzie zainteresowanie kupnem mieszkań 
to będą budowane kolejne. 
- zrobiliśmy kolejny etap ścieżki rowerowej w stronę Iławy i we wrześniu odbędzie się 
otwarcie tego etapu, 
- w przyszłym roku ruszy termomodernizacja świetlicy w Mszanowie (stolarka 
drzwiowa, docieplenie i nowa elewacja, wymiana podbitki dachowej docieplenie stropu 
i sufit, nowa podłoga drewniana, nowy ciepłociąg z kotłowni istniejącej, ogrzewanie 
kuchni i łazienki,    
- zrobiliśmy dokumentację na oświetlenie Mszanowa od mostu do skrzyżowania na 
Bratian, ul. Parkowa i ul. przy świetlicy. 
   
Zapytania i wnioski: 
 
- Mieszkaniec wsi Mszanowo zapytał co będzie z usunięciem drzew, które rośną przy 
brzegu koryta rzeki Drwęcy po prawej stronie przed mostem jadąc od strony 
Mszanowa. Temat był poruszany już wielokrotnie na zebraniach, ponieważ jest bardzo 
słaba widoczność wjeżdżając na most i robi się niebezpiecznie. Czy to jest problem 
wyciąć dwa drzewa? 
 
Wydam polecenie usunięcia drzew, natomiast wydaje mi się, że, problem może być 
głębszy, ponieważ mogą rosnąć w pasie rzecznym, a jak Państwo wiedzą Drwęca jest 
rezerwatem chronionym przyrody w związku z czym nie mamy możliwości złożenia 
wniosku. Taki wniosek może złożyć tylko właściciel, czyli Wody Polskie. Można byłoby 



zebrać podpisy mieszkańców i przesłać do właściciela i zobaczymy jaka będzie 
odpowiedź. 
 
- Mieszkaniec wsi Łąki Bratiańskie zapytał, w jakie miejsce zamierza Pani Sołtys 
przenieść tablicę ogłoszeń w naszej miejscowości? 
 
Pani sołtys Patrycja Tessmer-Dias odpowiedziała: Tak jak rozmawialiśmy wcześniej 
mamy w planach postawić ją przy przejściu dla pieszych w stronę ścieżki rowerowej, 
naprzeciwko żółtych barierek na pasie zieleni. 
 
- Mieszkaniec miejscowości Łąki Bratiańskie zgłosił problem występowania wody w 
piwnicach. Byli Panowie Wód Polskich i miałem otrzymać pismo i nie otrzymałem, a 
Gmina dostała pismo od Wojewody i nadal cisza. Jakie kroki zostały podjęte? 
 
Jeśli chodzi o zalewanie piwnicy to ta sprawa już była wielokrotnie rozpatrywana, a 
Gmina nie odpowiada za to, że w piwnicach wybija woda. Ta sprawa była przedmiotem 
wielu interpelacji i Gmina nie ma żadnego związku z tą sprawą więc nic nie możemy 
zrobić. My nie jesteśmy właściwą instytucją do rozwiązania tego problemu. 
 
- Mieszkanka Mszanowa zapytała o remont sali w Mszanowie, czy można byłoby 
zmienić projekt i zrezygnować np. z elewacji, a wyremontować kuchnię. 
 
Możemy zrobić tylko to co poprawia efektywność energetyczną obiektu. Z kuchnią 
mamy pewne plany pod kątem projektu z seniorami, gdzie pewna część projektu może 
być przeznaczona na twarde inwestycje np. pod kątem warsztatów kulinarnych i 
toalety też może uda się zrobić. Ale nie ma takiej możliwości, żeby zrobić to za jednym 
razem, ponieważ są to dwa różne projekty i terminy. 
 
- Mieszkanka Mszanowa zapytała co z chodnikiem z Mszanowa do Bratiana? 
 
Na razie w krótkim terminie nie mamy w planach takiej budowy, ponieważ to też nie 
jest tania inwestycja. 
 
Ad 4  
W związku z wyczerpaniem porządku, prowadząca zakończyła wiejskie zebranie 
sołectwa Mszanowo.  
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                           Prowadząca zebranie: 
 
Agnieszka Pokojska           Sołtys Patrycja Tessmer-Dias 
 
 


